
Tordas Község Polgármestere

Megh-í"Vó

Értesítem, hogy Tordas község képviselötestületének

alakuló ülését

1994. december 21-re (szerda) 13 órára hívom Ossze.

A testületi ülés helye: Községháza

Napirend

1./ Tájékoztató az önkormányzati választások
helyi eredményéröl, megbízólevelek átadása.
Előadó: Sztyéhlik István Szavazatszámláló

Bizottság elnöke

2./ Polgármester és a képviselötestület tagjainak
eskUtétele.

3./ Bizottságok megválasztása.

4./ Alpolgármester megválasztása.

5./ Polgármester tiszteletdíjának meghatározása.

T o r d a s, 1994. december 15.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen és pontos megjelenését.

6./ Polgármester hivatali
meghatározása.

7./ Bejelentések, javaslatok.

munkarendjének
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1./ Cifka János

2./ Farkas János

3./ Fábián Jánosné

4./ Juhász György

5./ Kunsági lászló

6./ Dr .Pápai Péter

7./ Rácz József

8./ Turda Sándor

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márki Ferenc jegyző

Megh:ívottak:

~.A~..
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Jegyz6kony-v

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1994.december 21-én
megtartott a l a k u l 6 üléséről.

Az ülés helye: Községháza.

Jelen vannak: Cífka Janos, Farkas Janos, Fábián Jánosné, Juhász
György, Kunsági László, Dr. Pápai Péter, Rácz
József, Turda Sándor, Vasvári Pál, Zémann Géza
képviselők,

Márki Ferenc jegyző.

Sztyéhlik István Szavazatszámláló Bizottság elnöke

Juhász György képviselő-korelnök üdvözölte a megjelenteket,
megállapitotta, hogy a képviselőtestületi ülés határozatképes.mert
a megválasztott 10 tagból mindenki jelen van.
Javaslatot tett a napirendi pontokra.

Napirend:

1./ Tájékoztató az önkormányzati választások
helyi eredményéről, megbizólevelek átadása.
Előadó: Sztyéhlik István Szavazatszámláló

Bizottság elnöke

2./ Polgármester és a képviselőtestület tagjainak
eskütétele.

3./ Bizottságok megválasztása.

4./ Alpolgármester megválasztása.

5./ Polgármester tiszteletdijának meghatározása.

6./ Polgármester hivatali
meghatározása.

7./ Bejelentések. javaslatok.

munkarendjének

A napirendre tett javaslatot a képviselők egyhangulag elfogadták.
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L Napirerrl tárgyalása.

1./ Tájékoztató az önkormányzati választások helyi eredményéről.

megbizólevelek átadása.

A tájékoztató számszaki eredménye mellékelve.

Sztyéhlik István bizottsági elnök köszöntötte a megválasztott
képviselőket. elmorrlta, hogy a választás törvényes keretek között
zajlott le, kifogással senki nem élt, és jókivánságai mellett
átnyújtott a megbizóleveleket.

2./ Polgármester és a képviselőtestület tagjainak eskütétele

Az ülés levezető elnöke felkérte a polgármestert. majd a
képviselőket a jegyző által felolvasott eskü letételére, majd
annak utána megállapitotta, hogy a polgármester és a képviselők a
törvényben előirt esküt letették.

Az ülés további vezetését átadta Farkas János polgármesternek, aki
bejelentette. hogy az önkormányzatokról szóló 199ü.évi LXV tv. 12.
S./4/ bekezdése értelmében a testület zárt ülésen folytatja
munkáját.
A javaslattal a képviselőtestület egyhangulag egyetértett.

3./ Bizottságok megyálasztása

A polgármester ismerteti a hatályban lévő SZMSZ bizottságokra
vonatkozÓ rerrlelkezéseit. szabályait.
Az SZMSZ-nek megfelelően két bizottság létrehozását javasolja.
Javasolja a SZOCIALIS BIZOTTSAG

- elnökének: Fábián Jánosné
- tagjainak: Zémann Géza

Vasvári Pál képviselőket.

Lázár Mária ált. iskola gyermekvédeimi
felelösét,

Cigány Zoltánné óvoda gyermekvédelmi
felelösét

megválasztani.

A GAZDASlI.GI ts VJ\LIJill{OZ1I.SI BIZOTISlI.G

- elnökének:
- tagjainak:

javasolja megválasztani.

Hozzászólások :

Cifka János
Turda Sárrlor
Dr.Pápai Péter képviselőket

Vasvdri Pál képviselő nem kivánja vállalni a szociális bizottsági
munkát. mert ő nem ér rá.

Farkas János polgármester elmorrlja, hogy a szociális bizottságba
olyan képviselőket kell beválasztanL akik kellőpen ismerik a
faluban élökat, akik adott esetben sürgösen is elérhetők.
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Fábián Jánosné - nem könnyű. a bizottság munkája, mégis el kell
végezni és egy vendéglátó egység vezetŐje többet hall és tapasztal
mint az átlag ember, ennem megfelelösn a döntést is széleskörű

tájékozódás elózheti meg. Kéri vállalja a munkát.

A képviselök hasonló érvekkel meggyőzték Vasvári Pál képviselöt.
aki vállalta a bizottsági mw1kát.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhill-qulag az
alábbi határozatokat h=ta:

28/1994. (XII. 21.) sz. határozat

Fábián Jánosné-t
zémann Géza
Vasvári Pál képviselöket,
Lázár Mária
Cigány Zoltánné gyermekvédeimi
fele lösöket

választotta meg.

Tordas Község Képviselötestülete Szociális
Bizottsága
- elnökének:
- tagjainak:

29/1994. (XII.21.) sz. határozat

Tordas Község Képviselötestülete Gazdasági
és Vállalkozási Bizottsága
- elnökének: Cifka János-t
- tagjainak: Turda Sándor

Dr. Pápai Péter képviselöket
választotta meg.

4./ Alpolgármester megválasztása

Farkas János polgármester az "ülésvázlat" alapján ismertette az
alpolgármester választás szabályait.
Javasolta alpolgármesternek megválasztani Kunsági László
képviselőt.

Más javaslat nem volt a képviselőtestület egyhangulag javasolta a
szavazólapra fe l tüntetni Kunsági László alpolgármester jelölt
nevét.

A polgármester felkérte a Gazdasági és Vállalkozási Bizottságot a
titkos választás leronyolítására.

Cifka János a titkos szavazást leronyolitó bizottság elnöke
ismertette a titkos választás eredményét, amely szerint
ellenszavazat nélkül a képviselőtestület Kunsági Lászl6-t
választotta al~lgármeBternek.
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5./ Polgármester tiszteletdijának meghatározása

Cifka János a Gazdasági és Vállalkozási Bizottság elnöke a
társadalmi megbizatást vállaló polgármester tiszteletdiját - a
mellékelt "ülésvázlat"-ban hivatkozott jogszabály értelmóben -,
figyelemmel az elvégzendő feladatokra havi bruttó 15.000.- Ft-ban
javasolja megállapitani 1995. január l-től kezdődően.

Hozzászólások:

Vasvári Pál - kétségei vannak a munka elvégzését illetően. de a
javasolt tiszteletdij összegével egyetért.

Rácz József - egyetért ajavaslattal.

Zémann Géza - megfelelőnek tartja a havi 15.000,- Ft bruttó
javadalmazást, amin felül gépkocsihasználatot és a szükségnek
megfelelő egyéb költséget is kap.

Dr-,Pápai Péter - egyetért ajavaslattal.

Turda Sándor - kevésnek tOnik, de egyetért.

Juhász György - kevésnek tartja. javasolja bruttó 20.000 Ft-ban
megállapitani a tiszteletdijat.

Fábián Jánosné - gondolkodott azon. hogy nem volna e jobb
föállásban ellátni a polgármesteri tisztséget. Szerinbte a
föállású polgármesteri tisztség volna a legjobb megoldás. Ha a
föállás nem megoldható, akkor a munkavégzéshez képest kell a
tiszteletdijat megállapitani. Ha a munkaidő a régihez hasonló (egy
napon 2 óra ügyfélfogadás, napi fél-egy óra hivatalban töltött
idő, és szükség szerinti értekezletek, akkor a javaslatot
reálisnak tartja.

Kunsági László - ha a polgármester föállású munkahelye a
Tordas--Gyúrói ~-i Szövetkezet úgy áll a polgármester hivatali
munkájához. mint eddig a polgármester el tudja látni társadalmi
tisztségként is feladatát.A javasolt tiszteletdijjal egyetért.
Mindezek mellett javasolja a polgármester gépkocsi átalányát a
jövőben a tényleges használat szerint kifizetni a jogszabályban
biztositott tételekkel (kiküldetési elszámolás).

Kunsági László utóbbi javaslatával a képviselők egyhangulag
egyetértettek és a tiszteledij kérdésében a névszerinti szavazás
értelmében az alábbi határozatot hozták:

30/1994. (XII.21.) sz.határozat

Tordas KÖZSég Képviselőtestülete Farkas
János polgármester tiszteletdiját havi
bruttó 15.000,- Ftban állapitja meg 1995.
január l-től kezdődően.

A saját gépkocsihasználatért a
jogszabályokban rögzitett tételek alapján
tényleges használat alapján számol el.
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6./ A polgármester hivatali munkarendjének meghatározása

Farkas János polgármester elmondja, hogy hivatali munkabeosztását
az elmúlt években már beváltak alapján javasolja megállapitani.
Ez eddig úgy történt, hogy minden nap bement a hivatalba és ha
megoldandó feladat volt abban részt vett, ha valahol képviselni
kellett az önkOllflányzatot, a települést, töbOOégében idöt
szakitott rá. Most többet szeretne tölteni a településen mindazok
mellett, hogy hetente szerdán délután 14.30-17 óra között
rendszeres ügyfé l fogadást tartana.

Hozzászólások:

Dr .Páoai Péter - kötetlen beosztásban kell e feladatot ellátni, de
szükséges egy olyan időpont, amikor az ügyfél a polgármestert
felkeresheti.

Kunsági László - remélhetőleg a föállású munkahely hozzáállása jÓ
lesz. A heti két óra hivatalban eltöltött időt kevésnek tartja.
Minden nap be kellene menni és egy-egy órát eltölteni, ha mással
nem az ismeretek frissitésével, az információk naprakészségével.

Cifka János - a rendszeres ügyfél fogadást fontosnak tartja.
Mindenhogyan lennie kell egy olyan napnak. amikor a polgármester a
hivatalban található.
A hivatallal való rendszeres napi kapcsolat szükséges.

A polgármester hivatali munkarendjét - a polgármester véleménye és
a testület javaslatai alapján - a képviselőtestület egyhangulag az
alábbiakban határozza meg:

31/1994. (XII.21.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a
polgármester hivatali munkarendjét az
alábbiakban határozza meg:

minden héten szerdán 14.30 - 17 óráig
ügyfél fogadás a hivatalban,
minden nap fél-egy óra hivatali munka a
szükségnek megfelelően,

szükségnek megfelelően a képviselőtestület

és a település képviselete.

II. Napirend után

Bejelentések, javaslatok

Farkas János polgármester javaslatot kért a testületi ülések
napjára és időpontjára vonatkozóan, mivel több klépviselönek nem
jó a péntek és a du. 13 óra.
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Cifka János - nem jó akoradélutáni idópont. Részére du. 16-18
órai kezdés volna a legjobb. A nap nem számit.
Kunsági László - mindengy a nap és az óra. idejét be tudja
osztani.
Zémann Géza - nyári időszakban korai a 13 órás kezdés, a nap
bármelyik jó.
Fábián Jánosné - a pénteki nap a legrosszabb számára, du 14-15 óra
megfelelő lenne, de csütörtökön.
Juhász György - ha nincs külföldön részére bármelyik időpont

megfelelő.

Turda Sándor - ha nincs szolgálatban bármely időpont jó.
Dr.Pápai Péter - kötetlen munkaidőben dolgozik. bármely időpont

jó.
Vasvári Pál- pénteki napok nem a legjobbak. Tegyük át csütörtökre,
vagy szerdára.

Farkas János polgármester az igények figyelembevételével javasolja
a testületi ülések napjának csütrötököt, kezdési idejének pedig 15
órát.

Többg hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangulag az
alábbi határozatot hozta:

32/1994. (XII.21.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestület rendszeres
üléseit mindig csürOtök 15 órára kell
összehivni.
Felelós: polgármester

Farkas János polgármester ismerteti cl képviselői tiszteledijra
vonatkozó jogi szabályozást.
Elmondja, hogy eddig a testület tagjai a Magyar Hirlapot kapták és
gondolkozunk a Képvislők közlönye, mint Bzaklap megrendelésében.
Kérdezi képviselótársai véleményét.

Hozzászólások :

Kunsácri László - a természetbeni juttatás formáját jobbnak látja.
E:rzése szerint a jelenlévő képviselők nem pénzért akarnak
dolgozni. Nem javasolja a tiszteletdíj megállapítását sem a
képviselöknek, sem a bizottság tagjainak. elnOkeinek.
Az Ú.jság éB a közlöny megrendelését támogatja.

Zémann Géza - nem azért vállalta a képviselői munkát. hogy azért
pénzt fogadjon el. Nem javasolja.

Több hozzászólás nem volt cl képviselők egyhangulag az alábbi
határozatot hozták:



- 7 -

33/1994. (XII.21.) sz. határozat

Tordas Község Képviselotestülete a
képviselok és a bizottsági tagok elnökök
részére tiszteletdíjat nem állapít meg.
Szükségesnek tartja azonban a Magyar Hírlap
és a KépviselOk Közlönye megrendelését és a
képviselok részére történo eljuttatását.
Felelös: polgármester

jegyzO
Határido: 1995 január 1.

Farkas János polgármester tájélkoztatja a képviselőket, hogy az
1994. évi LXIII tv 62. S. 151 bekezdése alapján az önkormányzat
Szervezeti és Működési Szabályzatát fél éven belül felül kell
vizsgálni. Javasolja, hogy e kötelezeUségünknek 1995. április
30-ig tegyünk eleget.

HozzásZÓlá3 nem volt a képviselőtestület egyhangulag az alábbi
határozatot hozta:

34/1994. (XII.21.) sz. határozat)

Tordas Község Képviselotestülete Szervezeti
és Működési Szabályzatát a megvál tozott
jogszabályi eloírásoknak megfelelően felűl

kell vizsgálni.
A felülvizsgálat határideje: 1995.04.30.
Felelös: polgármester

jegyzo

Farkas János polgármester szóbeli eloterjesztésében elmondja, hogy
a tordasi "Kiskáloz" részen új utca alakul ki. ahol már építkeznek
is, sot a villanyMlózatot is kiépíteUék. Szükséges az új utca
elnevezése.
Az elmúlt évek gyakorlata a reformkor költÖihez.. íróihoz,
politikusaihoz vonzotta a képviselőket. Most is e korból javasolja
Kölcsey nevének felhasználásával az utca elnevezését.

Hozzászólás nem volt a képviselotestület egyhangulag az alábbi
határozatot hozta:

35/1994. (XII. 21.) sz. határozat

Tordas Község Képviselotestülete a Tordas
10/2 hrsz-ú utcát Kölcsey utcának nevezi
el.

Farkas János polgármester a továbbiakban ismertette az ASZFALTEN
GMK kéreimét a leendo benzinkút kommunális vízellátást biztosító
vízbiztosítására.
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A GMK a benzinkút felépitésével együtt, vagy még azt mege16z6en is
felépit egy gázcseretelepet.
Ennek jelentooége az, hogy az önkormányzat már felújitásra szoruló
és a falu központját esztétikailag rontó telepe megszUnne, annak
állandó keze16je lenne. Ennek fejében, mivel ezt a GMK vállalta, a
testület értsen egyet a vizbiztositással és az ezt rögzit6
megállapodás megkötésével.

Hozzászólás nem volt a képViselőtestület az ASZF'ALTÉN GMK részére
a községi vízmOrOl kommunális viz célját szolgáló vízbiztosítással
egyhangulag egyetért.

Farkas János tájékoztatja a képvise16ket, hogy a Balaton
Téglaipari Kft Tordas község határában téglagyárat kivánna
létesiteni. Ehhez a termelőszövetkezet volt barackosának
területét, és az ö.reghegy alatti mg-i földterületet igényelné,
vagy vásarolná meg. A szükésges kutatásokat elkezdené, ha az
önkormányzat a célkitüzéseivel egyetért.

Hozzászólások:

Dr:.Pápai Péter - nem hozna annyi hasznot a gyár, mint amennyi kárt
okoz. Tordas község ÉSzaki határa, vele a település hátrányba
kerülne.
Rácz József - nem ért egyet a falu közvetlen határában létesülő

nyí l tszini bányászattal .
Juhász György - messzemen6en tiltakozik ilyen ipartelepités ellen.
Cifka János - a forgalom teljesen tönkre tenné a falut. szépségét,
ezzel együtt lakosságJDegtartó szerepét elvesztené.
Fábián Jánosmné - kellene ide munkahely. de nem mindegy milyen
áron. Ha netán a gyúróiaknál kedvez6bben itélik meg a téglagyáriak
kérelmét, még az ellen is tiltakozni kell.
Vasvári Pál nem szabad tönkre tenni, amit egyszer
megépitettüönk, és ez: Tordas jelen állapotában.

Farkas János - jelen felvetésében csak a gondolatébresztés volt a
fó cél. A mostani reagálásáok viszont meghatározzák az esetleges
tárgyalások menetét is, nem beszélve a kutatási munkákról. Később

e témára még visszatérünk.
A továbbiakban ismertette a FM levelét a falugazdászhálózat
fenntartásáról. A hálÓzat működésében jó tapasztalatokat nem
szereztünk, terültünkön a falugazdászt kevésbé vették igénybe. A
jövőben olyan aron, hogy mi is hozzájárul unk a fizetéséhez, nwem
tartunk igényt a falugazdászra.

Turda Sárrlor - javasolja. hogy üléseinken legyen üdít6ital, vagy
viz az asztalon. Teremtsünk erre pénzügyi alapot.

Fábián Jánosné - testületi ülésekröl nem kivánt dolgok mennek ki.
Kéri, hogy a jövőben a belső dolgokat, bizalmas információkat
illetéktelennek ne közöljünk.
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Több hozzászólás nem volt a polgármester az ülést befejezettnek
nyílvánította.

kmf.

~
;\

""'i Ferenc
jegyző

~r _
Farkas Jánr-
polgármester


